



Marco Vinicio CEREZO BLANDON

Regional Councillor Candidate for Meso and South America

A new Citizen Mobilization for Nature

It doesn't matter how bad things are or appear to be headed. Anything and everything we can do to conserve nature, save species and foster sustainable livelihoods will make a tremendous difference over decades to come. Each new protected area, each species saved, each village and rural woman empowered will bring new hope.

This is a time when IUCN must raise to the challenge, and foster a new global mobilization for Nature:

- We must build NEW PARTNERSHIPS: with indigenous peoples; with the private and financial sector; with local municipalities, Ministries of Finance and Agriculture; with Women and Human Rights organizations, and particularly with the emerging Global Youth movements protesting for their future.
- We must RAISE AMBITIONS: increasing our aspirations and our targets; expanding conservation efforts to all human activities; bringing back nature to all interstitial spaces in our homes, our cities, our farms, and our landscapes; and supporting civil society, rural communities, and SME's to raise their own ambitions and contributions – in spite off, beyond and above governments and politicians often resisting systemic changes.
- We must EXPONENTIALLY INCREASE FUNDING for Nature Conservation, Sustainable livelihoods, and green and regenerative economic investments, and make it available not only to reluctant governments, but also and mainly to Civil Society, Indigenous peoples, and emerging entrepreneurs.

To do all this, we must build a strong, inclusive, transparent, strategic and agile IUCN. This is the Vision I will endeavor to support as an IUCN Councilor over the next years.

Une nouvelle mobilisation citoyenne pour la nature

Peu importe comment les mauvaises choses s'orientent ou semblent s'orienter. Tout ce que nous pouvons faire pour préserver la nature, sauvegarder les espèces et promouvoir des moyens d'existence durables fera une différence énorme dans les décennies à venir. Chaque nouvelle aire protégée, chaque espèce sauvée, chaque village responsabilisé, chaque femme des zones rurales devenue autonome seront à l'origine d'espoirs nouveaux.

L'IUCN doit maintenant relever le défi et encourager une nouvelle mobilisation pour la nature à l'échelle mondiale :

- Nous devons créer de NOUVEAUX PARTENARIATS : avec les peuples autochtones ; avec le secteur financier et le secteur privé ; avec les municipalités locales et les ministères des finances et de l'agriculture ; avec les organisations des femmes et des droits humains ; et tout particulièrement avec les nouveaux mouvements de la jeunesse mondiale qui réclament un avenir.
- Nous devons ÉLEVER LE NIVEAU DE NOS AMBITIONS : rehausser nos aspirations et nos objectifs ; élargir les efforts de conservation à toutes les activités humaines ; réintroduire la nature dans tous les espaces interstitiels dans nos maisons, nos exploitations agricoles et nos paysages ; et appuyer la société civile, les communautés rurales et les PME afin qu'elles accroissent leurs ambitions et leur contribution, malgré, au-dessus et par-delà les politiciens et les gouvernements qui résistent souvent aux changements systémiques.
- Nous devons AUGMENTER EXPONENTIALLEMENT LE FINANCEMENT pour la conservation de la nature, les moyens d'existence durables et les investissements économiques verts et régénératifs, et le mettre à disposition non seulement de gouvernements réticents, mais aussi et surtout de la société civile, des peuples autochtones et des nouveaux entrepreneurs.

Pour y parvenir, nous devons construire une IUCN forte, inclusive, transparente, stratégique et souple. C'est la vision que je défendrai en tant que Conseiller de l'IUCN dans les années à venir.

Una nueva movilización ciudadana para la naturaleza

Poco importa cómo se dirigen o parecen dirigirse las cosas malas. Todo lo que podemos hacer para conservar la naturaleza, salvaguardar las especies y fomentar medios de subsistencia sostenibles marcará una enorme diferencia en los decenios venideros. Cada nueva área protegida, cada especie salvada, cada aldea y cada mujer campesina empoderadas generarán nuevas esperanzas.

La UICN debe ahora recoger el reto y promover una nueva movilización mundial para la naturaleza:

- Debemos construir NUEVAS ALIANZAS: con los pueblos indígenas; con el sector privado y financiero; con municipalidades locales y Ministerios de Finanzas y Agricultura; con organizaciones de mujeres y de derechos humanos; y en particular con los movimientos emergentes de la juventud mundial que reclaman por su futuro.
- Debemos INCREMENTAR NUESTRAS AMBICIONES: elevar el nivel de nuestras aspiraciones y nuestras metas; ampliar los esfuerzos de conservación a todas las actividades humanas; reintroducir la naturaleza en todos los espacios intersticiales de nuestros hogares, nuestras ciudades, nuestra agricultura y nuestros paisajes; y apoyar a la sociedad civil, las comunidades rurales y las Pymes para que incrementen sus propias ambiciones y aportaciones, a pesar, por encima y más allá de los gobiernos y los políticos, que son a menudo reacios a los cambios sistémicos.
- Debemos AUMENTAR EXPONENCIALMENTE LA FINANCIACIÓN para la conservación de la naturaleza, los medios de subsistencia sostenibles y las inversiones económicas ecológicas y regenerativas, y ponerla a disposición no solo de gobiernos reticentes, sino también y sobre todo de la sociedad civil, los pueblos indígenas y los nuevos empresarios.

Para hacer todo esto, debemos construir una UICN fuerte, inclusiva, transparente, estratégica y ágil. Esta es la visión que defenderé en tanto Consejero de la UICN en los próximos años.